
 

Jaarverslag Onterfd Goed 2022 

Na twee jaren met Coronabeperkingen was 2022 weer een jaar waarin onze bezoekers zich niet 

lieten tegenhouden en onze hal op Sectie-C weer bezochten. Daardoor steeg de omzet ten opzichte 

van 2021 met 7%, waarbij het aandeel van de herbestemming via de webshop licht terugliep en die 

in de hal sterk steeg. 

De energieprijzen rezen de pan uit en Focus, eigenaar van Sectie-C zag zich genoodzaakt om alle 

extra kosten door te berekenen aan haar huurders waardoor we onze energiekosten zagen stijgen 

van € 670 in januari naar € 1370 in juli. Ondank een aantal gesprekken met Focus kregen we geen 

helderheid over de opbouw van de facturen. Daarnaast werd het steeds duidelijker dat Focus niet 

meer investeert in preventief onderhoud of energiebesparende maatregelen in afwachting van een 

wijziging van het bestemmingsplan. Dat deed ons besluiten om tijdig uit te gaan zien naar een 

alternatieve locatie in Eindhoven.  

Onze opdrachtgevers hadden een aantal maanden nodig om hun bedrijfsvoering weer op te starten 

en tijdelijk gestaakte adviestrajecten voor gemeentes werden gedurende het jaar weer opgepakt. In 

totaal kregen we toch weer ruim 3000 objecten en kunstwerken binnen.                                                              

Voor de gemeente Meijerijstad verzorgde Onterfd Goed een zeer geslaagde verkoopdag in de 

Koekbouw in Veghel waar honderden inwoners op af kwamen, waardoor we ruim 60% van de 

afgestoten kunstwerken onder konden brengen binnen de regio.  

In de loop van het jaar klopten verschillende gemeentes en musea bij ons aan voor advies rond een 

collectievraagstuk. Een aantal van deze trajecten eindigt op termijn in een over te dragen 

restcollectie.  

Opvallend is de ontwikkeling in de hulpvraag van kunstenaars of hun erven. Nu panden waar 

jarenlang goedkope atelierruimte in te huur was, worden verkocht voor woningontwikkeling moeten 

veel kunstenaars hun ateliers leegruimen. Zij kloppen steeds vaker aan bij Onterfd Goed met het 

verzoek een goede bestemming voor hun werken te zoeken. 

We hadden het groot genoegen om verschillende groepen van de opleiding museologie van de 

Reinwardt academie in Amsterdam te kunnen ontvangen in het kader van hun curriculumonderdeel 

over afstoten en herbestemmen. We keken met de studenten naar de huidige wetten en richtlijnen 

en discussieerden met hen over haalbaarheid en wenselijkheid van huidig en toekomstig beleid. 

Om kosten te besparen zegden we de huur van het externe depot op, waardoor het noodzakelijk was 

onze depots opnieuw in te richten. Daardoor kon direct ook een nieuwe standplaatsnummering 

worden geïntegreerd, die van belang is voor het nieuwe registratiesysteem voor de totale collectie 

van ruim 4000 objecten en kunstwerken. 

Om de financiële situatie weer op niveau te krijgen werden in 2022 geen bijzondere investeringen 

gedaan. De in 2021 ingezette ontwikkeling van voorraadsysteem en de koppeling daarvan met 

registratiesysteem en webshop ging de laatste fase in. 



Een omzetvergelijking met 2021 willen we liever niet maken, vanwege de bijzondere situatie in dat 

jaar. Wel zagen we de omzet weer op de lijn van gestage stijging van de voorgaande jaren 

terugkomen.  

Er waren weinig wisselingen in het team. Inmiddels werken we met een redelijk vaste bezetting en 

heeft elk teamlid een vaste functie.  

We besloten in 2021 te stoppen met investeren in Google Grants omdat we geen noemenswaardige 

reactie meer zagen op impulsen via dat kanaal. We hebben ruim 3000 abonnees op onze 

nieuwsbrief, die steevast door minimaal 40% van de ontvangers wordt open geklikt. We startten dit 

jaar met een nieuwe aanpak op ‘de socials’. Deze nieuwe aanpak zorgde voor veel aandacht onder 

een jonger publiek. We zagen dan ook de gemiddelde leeftijd van onze bezoekers weer verder dalen. 

De Raad van Toezicht vergaderde in 2022 vier maal en keurde de jaarrekening van 2021 goed. 

 

 


